
 

 

 

 

 

25. oktober 2016 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende forslag til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Køres Royal Greenlands torskebrønd i Maniitsoq som et forsøg? 

 

2. Har man en særskilt aftale om kvote til Royal Greenlands torskebrønd i 

Maniitsoq? 

 

3. Skal kvoteøgelsen for resten af landet ikke gælde for Maniitsoq? 

 

4. Hvorfor vil Naalakkersuisut stoppe for indhandling af torsk fra torskebrønde i 

Maniitsoq? 

 

5. Hvad skal man gøre af de torsk der allerede er i bundgarnene og som venter 

opsugning til brøndbåde? 

 

(Medlem af Inatsisartut Mimi Karlsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Da torskekvoten for resten af landet blev øget, meddelte Naalakkersuisoq for Fiskeri 

indhandlingsstop for torsk fra torskebrønde i Maniitsoq.  

Der er store mængder torsk der allerede er indfanget i bundgarnene ved Maniitsoq. Disse 

plejer at afvente opsugning til brøndbåde. 

 

På grund af at man venter til det bliver ens tur, så venter mange fiskere at de torsk som de 

har fanget i deres bundgarne bliver suget op af brøndbåde for indhandling. 

 

Hvis torsk der er fanget på den måde ikke længere må indhandles, er det nødvendigt at 

fiskerne i god tid bliver orienteret herom, således at de kan stoppe deres bundgarnsfisker. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


